
Besluitenlijst Commissie I 17 juni 2021

Gemeente Nijkerk – Besluitenlijst vergadering raadscommissie I 17 juni 2021

Aanvang 19.30 uur (online via videobellen)

Aanwezig: de voorzitter: J. van Putten; de commissiegriffier: F.J.A. Meijer-de Leeuw; de leden: T.J. 
Blankesteijn (CDA), H.J. Bokkers (CDA), J.C. Doppenberg (VVD), M. van Elteren (De Lokale Partij), J. 
van Heugten (PRO21), A. Klompenhouwer (De Lokale Partij), J.J. Lok (ChristenUnie-SGP), I.H. Moes 
(PRO21), H. Rozema (ChristenUnie-SGP), R.J.L.M. Ruesen (PRO21), N.G. Staal (VVD) en B. van der 
Woerd (VVD). Verder zijn aanwezig: wethouders N. Aboyaakoub-Akkouh (agendapunt 2), H.L. 
Dijksterhuis (agendapunt 1a) en W. Oosterwijk (agendapunt 3) met als (ambtelijke) ondersteuning: E. 
Kuis (agendapunt 1a), K. Willemsen (agendapunt 2), R. Loman (agendapunt 2), W. Bomhof (agendapunt 
3) en L. Dekkers (senior jurist Omgevingsrecht bij KuiperCompagnons) (agendapunt 3).

1. Opening en vaststelling van de agenda
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

1a. RES 1.0 (2021-033)
Het voorstel om de Regionale Energiestrategie Foodvalley 1.0. vast te stellen is op 29 april jl. inhoudelijk 
door de commissie besproken. Vanavond wordt gesproken over de uitkomsten van de behandeling en 
besluitvorming in de andere gemeenten en welke mogelijke consequenties deze kunnen hebben voor de 
inhoud en het proces van de RES in het algemeen en voor onze gemeente specifiek. 

De commissieleden geven aan vooralsnog geen aanleiding te zien eigen amendementen en/of moties in 
te dienen tijdens de raadsvergadering van 24 juni. Volgens de commissieleden lijken de reeds in andere 
gemeenten aangenomen moties en/of amendementen de Nijkerkse inbreng niet in gevaar te brengen. 
Naar aanleiding hiervan wordt nog gesproken over (de mogelijke gevolgen van) het door de 
gemeenteraad van Wageningen aangenomen amendement. Verder wordt aangegeven dat nog niet 
duidelijk is wat de gemeenteraden van Veenendaal en Renswoude zullen gaan besluiten en of hieruit 
inhoudelijke (materiële) consequenties voor de RES en het bod zullen volgen. 

Wethouder Dijksterhuis licht het proces na de besluitvorming door alle betrokken gemeenten, provincies 
en waterschappen toe. Hij geeft aan dat hij de woordvoerders voorafgaand aan het Stakeholdersoverleg, 
waarin zal worden gesproken over de mogelijke consequenties van de aangenomen amendementen,  
schriftelijk dan wel mondeling zal bijpraten over de stand van zaken en achteraf de uitkomsten met hen 
zal delen. 

Daarnaast komen onder meer nog de volgende zaken aan de orde: 
- Juridische status/binding van de RES; 
- Behoud eigen lokale positie;
- Voortgang huidige projecten;
- De RES in relatie tot de Menukaart Regio Foodvalley;
- Het instrument van de maatschappelijke tender voor duurzame opwek van energie.

Wethouder Dijksterhuis zegt toe dat als er toegekomen wordt aan nieuwe zoekgebieden voor Zon op land 
het huidige beleidskader tegen het licht zal worden gehouden en bekeken zal worden of deze op basis 
van de ervaringen tot nu toe aangescherpt zou moeten worden. Het instrument van de maatschappelijke 
tender kan hierbij worden meegenomen.

2. Gemeentelijke begraafplaatsen
Als insprekers zijn aanwezig de heren Van der Mark (namens omwonenden Van Goltsteinstraat/Van 
Furstenburchstraat) en de heer Jacobse. Zij hebben voorafgaand aan de vergadering een inspreektekst 
aangeleverd. De heer Van der Mark vraagt daarin aandacht voor de overlast (hinder van lawaai en vele 
verkeersbewegingen) bij de gemeentelijke begraafplaats in Nijkerk. De heer Jacobse attendeert de 
raadscommissie – mede namens de heer De Boer – op het bijzondere historische karakter van een 
aantal graven op de Oude begraafplaats. Wethouder Aboyaakoub geeft in reactie op de inspreektekst 
van de heer Van der Mark aan dat samen met de omwonenden gekeken gaat worden hoe de overlast 
kan worden verminderd. 
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Hierna geven de commissieleden in een algemene reactie op het onderwerp. Hierbij worden onder meer 
de volgende punten benoemd:
- Dit onderwerp kent zowel emotionele als financiële aspecten, waardoor het soms lastig kan zijn om 

goede afwegingen en keuzes te maken;
- Belang van een hoog onderhoudsniveau op de begraafplaatsen; 
- Oproep aan het college er voor te zorgen dat het beleidsplan en andere nog op te stellen stukken ook 

voor laaggeletterden goed toegankelijk zijn. 

Vervolgens vindt de bespreking plaats aan de hand van de door het college in de consultatienotitie 
gestelde 5 vragen. Daarbij geven de commissieleden hun reactie en stellen vragen aan elkaar en de 
wethouder. 

1. De commissieleden geven aan zich in hoofdlijnen te kunnen vinden in de omschrijving van de 
begraafcultuur en de visie voor de gemeentelijke begraafplaatsen;

2. De commissie kan zich vinden in de voorgestelde uitbreiding die nodig is om de capaciteit op de 
begraafplaatsen in Nijkerk en Nijkerkerveen te waarborgen. Met betrekking tot de uitbreiding vraagt 
zij het college om hierbij de omwonenden te betrekken en goed te informeren. 

3. Voor wat betreft de exploitatie geven de commissieleden aan zich te kunnen vinden in de 
voorgestelde variant ‘Basis op orde’, waarbij het college aangeeft voor de uitvoering van extra 
wensen samenwerking met derden te willen zoeken. Wethouder Aboyaakoub geeft aan dat ze naar 
de raad terugkomt als deze samenwerking niet lukt en het wel wenselijk is een aantal zaken op te 
pakken waarvoor budget nodig is. 

4. De meeste commissieleden geven aan het beschreven scenario 2 het meest geschikt te vinden om 
binnen een termijn van vijf jaar een kostendekkende exploitatiebegroting te realiseren. Met dit 
scenario lijkt volgens hen tussentijdse bijsturing goed mogelijk. 

5. Met betrekking tot het voorstel om rechthebbenden van graven waarmee in het verleden een 
graftermijn van onbepaalde tijd is afgesproken, te verplichten om mee te betalen aan het onderhoud 
van de algemene voorzieningen op de begraafplaats geven de commissieleden aan te hechten aan 
het respecteren van gemaakte afspraken. Verder geven zij het college mee eerst goed uit te zoeken 
of dit voorstel (juridisch) wel mogelijk is. Daarnaast vragen zij het college om hierover het gesprek 
aan te gaan met betrokkenen. 

Verder komen onder meer nog de volgende zaken aan de orde: 
- Verzoek aan het college om bij de verdere uitwerking van beleidsplan aandacht te hebben voor een 

goede communicatie;
- Goede toegankelijkheid van de begraafplaatsen;
- Begeleiding van nabestaanden;
- Mogelijkheden voor natuur-begraven, islamitische begraafplaats, crematorium;
- Voorstel voor een monument of herdenkingsplaats voor graven die geruimd worden.

Wethouder Aboyaakoub nodigt de raadsleden uit voor een rondleiding op de begraafplaats(en). Ze zal 
met de raadsgriffie kijken naar een geschikt moment daarvoor. Verder geeft ze aan de inbreng van de 
commissie mee te nemen ten behoeve van de diverse op te stellen besluitvormende stukken.

3. Bindend advies gemeenteraad bij afwijkingen van het omgevingsplan
Mevrouw Bouwman en de heer Van de Pol (buurtbewoners Slichtenhorst) zijn als insprekers aanwezig. In 
hun vooraf aangeleverde inspreektekst vragen zij om de volgende aanpassingen in de voorgestelde 
gebiedsindeling: 
- bij Landelijk gebied ‘het slagenlandschap’ te wijzigen in ‘het kampen en slagenlandschap’;
- de genoemde buurtschappen aan te vullen met ‘Slichtenhorst’. 
De commissieleden geven aan hier vanavond kennis van te nemen. Zij zullen dit als aandachtspunt 
meenemen bij de besluitvorming over dit onderwerp.

Hierna geven de commissieleden in een algemene reactie op het onderwerp aan dat wat nu ter 
bespreking voorligt een goede aanzet is om straks mee aan de slag te gaan. De commissie vindt het 
daarbij belangrijk dat er periodiek zal worden geëvalueerd, waarna bijsturing of aanpassing van de 
gemaakte afspraken over het bindend adviesrecht kunnen volgen. 
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Vervolgens vindt de bespreking plaats aan de hand van de door het college in de consultatienotitie 
gestelde 5 vragen. Daarbij geven de commissieleden hun reactie en stellen vragen aan elkaar en de 
wethouder. 

1. De commissieleden zien vooralsnog geen aanleiding om in het gemeentelijk beleid verder te gaan 
dan de uitgangspunten van de Omgevingswet. Ze vinden het belangrijk om eerst de organisatie en 
de beslissingsprocessen op orde te hebben;

2. Wat betreft de voorgestelde gebiedsindeling wordt onder meer gesproken over het verschil in de 
benoemde landschappen en buurtschappen en de mogelijke consequenties die deze indeling heeft. 
Gevraagd wordt om in het nog op te stellen raadsvoorstel duidelijk te motiveren waarom gekozen 
wordt voor een bepaalde gebiedsindeling en als het mogelijk is een kaart bij te voegen;

3. De commissie kan zich in hoofdlijnen vinden in het overzicht van gevallen waarbij het college geen 
verzoek aan de raad hoeft te doen voor een bindend advies. In dit kader wordt gevraagd om de 
huidige ‘kruimelgevallen’ nog eens kritisch te bekijken. Wethouder Oosterwijk geeft aan dat dit al 
wordt opgepakt;

4. Het voorgestelde overgangsrecht voor met name milieuaspecten lijkt de commissie voor nu een 
verstandige keuze; indien gewenst kan te zijner tijd een en ander worden aangepast. Gesproken 
wordt of dit overgangsrecht mogelijk kan leiden tot ongewenste precedentwerking in bepaalde 
gevallen;

5. Over de eerste aanzet van mogelijk te onderscheiden categorieën van gevallen waarbij het college 
de raad om een bindend advies moet vragen, wordt aangegeven dat kritisch zal moeten worden 
gekeken naar de nog in te vullen percentages/aantallen/etc. Ook wordt benoemd dat sommige zaken 
(bv. impact fysieke leefomgeving) niet te vatten zijn in exacte data. Gevraagd wordt of het mogelijk is 
om een soort ‘escapeclausule’ op te nemen in de lijst. Wethouder Oosterwijk geeft aan dat 
onderzocht wordt of het toevoegen van een ‘escapeclausule’ mogelijk is. In dit kader wordt 
vervolgens nog gesproken over de spanning die kan ontstaan tussen participatie van inwoners en 
belanghebbenden en representatie van de raad als democratisch verkozen orgaan. 

Wethouder Oosterwijk dankt de commissieleden voor hun inbreng en geeft aan deze mee te nemen bij 
het op te stellen raadsvoorstel over dit onderwerp.

4. Sluiting
De vergadering wordt om 23.40 uur gesloten.

Opgesteld te Nijkerk op 21 juni 2021.
De commissiegriffier, De voorzitter,

F.J.A. Meijer-de Leeuw J. van Putten


